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 حضور عضو هيات رئيسه مجلس 

در غرفه پتروشيمي اروند
در  حضور  با  مجلس  رئيسه  هيات  عضو  سليمي  عليرضا 
توليد  برخي  و  اين شرکت  با مديرعامل  اروند  پتروشيمي  غرفه 
گفتگو  و  ديدار  وابسته  صنايع  و  چرم  محصولات  کنندگان 

کرد.
حسن نشان زاده مقدم در اين ديدار، شرکت پتروشيمي اروند 
با  گفت:  و  کرد  معرفي  خاورميانه   PVC-E کننده  توليد  تنها  را 
حاضر  حال  در  عربستان،  کشور  در  محصول  اين  توليد  توقف 
PVC-E خاورميانه در انحصار پتروشيمي اروند است و به زودي با 
راه اندازي گريد جديد 7044 محصول PVC-E، کشور از واردات 

اين گريد هم بي نياز خواهد شد.
خود   PVC-E ما  اگر  افزود:  اروند  پتروشيمي  مديرعامل 
 70 حدود  کنيم،  صادر  کشور  از  خارج  به  خام  صورت  به  را 
ميليون دلار براي ما آورده خواهد داشت، اما اگر محصول خود 
ارزش  به  بازاري  بدهيم،  داخل کشور  پائين دستي  به صنايع  را 
بيش از 150 ميليون دلار با اشتغال پايدار 5 هزار نفر به وجود 

خواهد آورد.
نشان زاده مقدم در ادامه تاکيد کرد: اين آمادگي را داريم که 
تمام توليدات خود را براي توسعه صنايع پايين دستي کشور عرضه 
کنيم تا علاوه بر ايجاد اشتغال، ارزش افزوده بيشتري را براي کشور 

ايجاد کند.
عضو  سليمي  عليرضا  حجت الاسلام  بازديد؛  اين  ادامه  در 
صنايع  توسعه  بر  تاکيد  با  اسلامي  شوراي  مجلس  رئيسه  هيات 
را  جديد  گريد  توليد  در  اروند  پتروشيمي  اقدام  دستي،  پايين 
برشمرد  رهبري  معظم  مقام  نظر  مد  مقاومتي  اقتصاد  مصداق 
از  ارز  خروج  از  جلوگيري  بر  علاوه  تا  شود  تلاش  بايد  افزود:  و 
سوق  دستي  پائين  صنايع  سوي  به  پتروشيمي  توليدات  کشور، 

داده شود.
چرم،  محصولات  توليدکنندگان  از  عرب  محمد  ادامه؛  در 
قبلا  افزود:  اروند  پتروشيمي  از  اوليه  مواد  تامين  به  اشاره  با 
مواد اوليه خود را از کشورهاي شرق آسيا از جمله چين تامين 
اروند  پتروشيمي  از  ما  نياز  درصد   100 اکنون  که  مي کرديم 

مي شود. تامين 
با  چرم  صنعت  توليدکنندگان  ديگر  از  داورپناه  محمدرضا 
پتروشيمي  صنعت  عليه  يکجانبه  تحريم هاي  اعمال  به  اشاره 
کشور اظهار داشت: در دوران تحريم خودکفا شديم و با حمايت 
صنايع بالادستي بايد قابليت هاي خود را ارتقا و به دنبال اصلاح 

باشيم. وابسته  صنايع 
در پايان اين نشست، عليرضا سليمي عضو هيات رئيس مجلس 
و عضو کميته پتروشيمي کميسيون صنايع و معادن مجلس شوراي 
پائين  شرکت هاي  غرفه هاي  از  مقدم  نشان زاده  حسن  و  اسلامي 

دستي بازديد کردند.

تکذيب خبرسازي درباره استعفاي مديرعامل 
جديد گروه صنايع پتروشيمي خليج فارس

به دنبال ادعاي برخي رسانه ها مبني بر استعفاي علي عسکري 
از مديرعاملي گروه صنايع پتروشيمي خليج فارس، اين خبر تکذيب 

مي شود.
صنايع  گروه  جديد  مديرعامل  ديدارهاي  گذشته  روز  از 
براي  تابعه  شرکت هاي  عامل  مديران  با  فارس  خليج  پتروشيمي 
بررسي وضعيت اين شرکت ها و همچنين بررسي طرح هاي توسعه 

اي شرکت هاي تابعه آغاز شده است.
تابعه  شرکت هاي  مديرعامل   8 گذشته  روز  راستا  همين  در 
گروه، با علي عسکري ديدار و گفت وگو داشتند و اين ديدارها ادامه 

خواهد داشت.

وزير نفت از پيگيري ها براي شکل گيري کنسرسيومي 4 ميليارد دلاري با 
هدف حمايت از پروژه هاي پتروپالايشگاهي خبر داد.

جواد اوجي، وزير نفت روز شنبه )25 دي ماه( پس از آيين امضاي تفاهم نامه 
خط لوله انتقال فرآورده هاي نفتي مسير رفسنجان، بيرجند، تربت حيدريه، مشهد 
موسوم به خط لوله تابش )تأمين بازار انرژي شرق( بين شرکت ملي پالايش و 
پخش فرآورده هاي نفتي ايران و بانک ملت با حضور احسان خاندوزي، وزير امور 
اقتصادي و دارايي، جليل سالاري، معاون وزير نفت در امور پالايش و پخش و 
رضا دولت آبادي، مديرعامل بانک ملت در جمع خبرنگاران گفت: خط لوله جديد 
پروژه اي اقتصادي است که روزانه 150 هزار بشکه فرآورده نفتي را منتقل مي کند 
و فرآورده هاي نفتي توليد پالايشگاه ستاره خليج فارس را پس از طي سه استان به 

شمال شرق کشور انتقال مي دهد.
وي ضمن تشکر از مديرعامل بانک ملت براي تأمين 370 ميليون يورو منابع 
ارزي اين پروژه و پشتيباني از پروژه هاي جديد و توسعه ميدان هاي نفتي، تصريح 
از  زيادي  بانک ملت بخش  و  دارايي  و  اقتصادي  امور  با پشتيباني وزارت  کرد: 
منابع مالي مورد نياز پروژه هاي نفتي کشور به ويژه در بخش پتروپالايشگاه ها تأمين 

خواهد شد.
زمينه صدور  در  تفاهم نامه هاي خوبي  هفته گذشته  داد:  ادامه  نفت  وزير 
اميدواريم  با ترکمنستان امضا شد که  خدمات فني، فرآورده هاي نفتي و نفت 

به زودي اجرايي شود.
اوجي درباره طرح تخصيص سهميه بنزين به همه مردم گفت: اين طرح 
در حال بررسي کارشناسي و انجام کارهاي آزمايشي است و هر زمان ابهام هايش 

برطرف شود از سمت دولت براي اجراي آن تصميم گيري مي شود.
وي اعلام کرد که کنسرسيومي 4 ميليارد دلاري براي حمايت از پروژه هاي 

پتروپالايشگاهي شکل مي گيرد.
وزير نفت درباره پرسشي مبني بر اينکه سطح مطلوب قيمت نفت براي تأمين 
منافع توليدکنندگان و مصرف کنندگان با توجه به قيمت برنت که به 86 دلار 
رسيده است، گفت: به نظر بنده و با توجه به نظر کارشناساني که در اين زمينه کار 

کرده اند، قيمت حدود 80 تا 90 دلار مطلوب است، اعضاي اوپک هم به نسبت اين 
قيمت مدنظرشان است.

وي همچنين در پاسخ به پرسشي درباره اينکه وزير انرژي روسيه هم اعلام 
کرده است که قيمت بالاي 100 دلار به ضرر توليدکننده و مصرف کننده است، 
افزود: اعضاي اوپک و اوپک پلاس حدود قيمتي که اعلام کردم، مدنظرشان است.

تصميم هاي مناسب در حوزه صادرات گاز
اوجي درباره صادرات گاز به ترکيه گفت: قرارداد صادرات گاز به ترکيه سال 
2026 پايان مي يابد و بحث تمديد صادرات گاز ايران به ترکيه جزو برنامه هايي 
است که در دستور وزارت نفت و شرکت ملي گاز است که در همين هفته هم 

کارشناسان شرکت بوتاش ترکيه و شرکت ملي گاز مذاکراتي را خواهند داشت.
به عمان هم تصميم هاي  گاز  در بحث صادرات  اينکه  اعلام  با  نفت  وزير 
خوبي گرفته شده است، اظهار کرد: مذاکرات را آغاز کرده ايم، اميدواريم که آن 
هم به منظور صادرات گاز به عمان براي واحد ال ان جي در اين کشور، منجر به 

قرارداد شود.
وي در پاسخ به پرسشي درباره برنامه سفر رئيس جمهوري به روسيه تصريح 

کرد: به موقع دستاوردها و خبرهاي خوبي اعلام خواهد شد، همان طور که اطلاع 
داريد، وزارت نفت رياست کميسيون مشترک ايران و روسيه عهده دار شده است و 
ان شاءالله به موقع خبرهاي خوبي را با روسيه در دستور کار داريم که اطلاع رساني 

خواهد شد.
وزير نفت درباره خبر اجرايي شدن توافق 25 ساله با چين تصريح کرد: هنوز 
در زمينه نفت وارد بحث قراردادها نشده ايم، ان شاءالله هر قراردادي که نهايي شود، 

براي عموم توضيح خواهيم داد.
اوجي، پشتيباني و تأمين منابع مالي پروژه هاي عمراني، اقتصادي و حياتي 
پروژه هاي  نفت  وزارت  گفت:  و  دانست  بانک ها  اصلي  رسالت هاي  از  را  کشور 
انتقال و حوزه  نفت و گاز، خطوط  نيز در توسعه ميدان هاي  را  جديد ديگري 

پتروپالايشگاه ها در دستور کار دارد.
وي با اشاره به اينکه وزارت نفت براي تأمين مالي پتروپالايشگاه هايي که 
مدنظر دارد در آينده با کنسرسيوم بانک ها تفاهم نامه امضا خواهد کرد، افزود: 
با پشتيباني وزارت اقتصاد و مجموعه بانک هاي کشور از پروژه هاي صنعت نفت، 

بخش زيادي از منابع مالي مورد نياز اين صنعت تأمين مي شود.
وزير نفت با قدرداني از وزارت اقتصاد براي تأمين منابع مالي و ارائه تسهيلات 
به پروژه هاي نفتي افزود: در هفته گذشته در مجموع با پروژه امروز، بالغ بر 500 
تا 600 ميليون دلار براي پروژه هاي کليدي صنعت نفت تأمين منابع مالي ارزي 

داشته است.
پروژه  اين  داد:  توضيح  شد،  امضا  امروز  که  تفاهم نامه اي  درباره  اوجي 
روزانه 150 هزار بشکه فرآورده را از رفسنجان به شمال شرق کشور منتقل 
مي کند که در صورتي که اين خط لوله نباشد روزانه حدود 800 تا هزار تانکر 
سوخت  تأمين  براي  پروژه  اين  همچنين  کنند،  حمل  را  فرآورده  اين  بايد 
و  افغانستان  جمله  از  همسايه  کشورهاي  به  صادرات  و  صنايع  و  نيروگاه ها 

پاکستان حائز اهميت است.
وي تأکيد کرد: تلاش مي شود از ظرفيت ساخت داخل براي همه تجهيزات و 

مواد خام مورد نياز احداث اين خط لوله و ايستگاه ها استفاده شود.

مديرعامل پتروشيمي اروند با بيان اينکه اين شرکت با اتکا به توان داخلي 
توانست تحريم را تبديل به فرصت کند، گفت: با نوسازي و پوشش دهي 2500 
جفت تجهيزات آند و کاتد شرکت پتروشيمي اروند توليد کلر کشور براي 5 تا 8 

سال آينده بيمه شده است.
حسن نشان زاده در نشست خبري با اصحاب رسانه در حاشيه نمايشگاه 
کفش، کيف، چرم و صنايع وابسته در محل سالن خليج فارس نمايشگاه بين المللي 
تهران، اظهار داشت: توجه اروند به صنايع داخلي و تکميلي است و همين رسالت 
باعث شده تا 70 درصد محصولات اين مجتمع پتروشيمي در داخل کشور عرضه 
شوند.وي با بيان اينکه کلر مهم ترين محصول اين مجتمع پتروشيمي است، گفت: 
شرکت پتروشيمي اروند جزو 10 توليدکننده برتر کلر دنيا قرار دارد و با ظرفيت 
اسمي 585 هزار تن در سال، کلر مورد نياز زنجيره PVC پتروشيمي غدير، 
پليمرهاي مهندسي خوزستان، ايزوسيانات هاي کارون و EDC اروند و از سال 
1395 تاکنون با تغيير فرايند کلر بندر امام از شرکت پتروشيمي اروند تأمين 
نگهداري  و  فرايند  شرايط سخت  و  الکترولايزر  فرايند  به  اشاره  با  مي شود.وي 
تکنولوژي هاي تک توليد کلر، گفت: طولاني شدن پروژه و عدم پايش و نگهداري 
مداوم باعث نزولي شدن توليد کلر در اين شرکت، تبديل به تهديدي براي از دست 
دادن زنجيره توليد کلر و از دست دادن زنجيره پي وي سي که بازاري 500 هزار 

تني در ايران دارد، شده بود.
وي ادامه داد: با برنامه ريزي مناسب از سال 97 توانستيم توليد کل را از 60 
درصد به بالاي 85 درصد در سال گذشته برسانيم و اميد داريم ميزان توليد کلر به 

بالاي 90 درصد ظرفيت اسمي برسد.

مديرعامل پتروشيمي اروند با اشاره به وجود چهار هزار جفت آند و کاتد 
مجتمع گفت: در دو سال گذشته بالغ بر 2500 جفت از اين آند و کاتدها از منابع 
خارجي و بعضا با کمک شرکت هاي دانش بنيان نوسازي يا پوشش دهي شدند که 
نمونه هاي داخلي نيز کارايي نمونه خارجي را دارند و اين اتفاق کمک مي کند 

زنجيره توليد کلر حداقل تا 5 سال آينده تضمين شده باشد.
وي در ادامه اظهار داشت: در حال حاضر دغدغه هاي شرکت پتروشيمي اروند 
در حوزه کلر برطرف شده و با افزايش 3 تا 4 درصدي ظرفيت توليد کلر بايد به فکر 

توسعه مجتمع و ساخت کارخانه دوم 300 هزار تني پي وي سي باشيم.
نشان زاده با اشاره به 220 ميليون يورو بدهي زمان پروژه و 30 هزار ميليارد 
ريال بدهي ريالي در سال 97 گفت: با اقدامات انجام شده اين شرايط کاملا تغيير 
کرد و در آخرين صورت هاي مالي 5 هزار ميليارد تومان سود انباشته در سال 

گذشته و 6300 ميليارد تومان در شش ماهه نخست سال جاري سود داشته ايم.
اين مقام مسئول با اشاره به اصلاح ساختار مالي و ورود اين شرکت به بورس، 
ادامه داد: در اسفند 99 پتروشيمي اروند با نماد اروند در بورس ثبت شد، اما 
به دليل التهابات و نوسانات بازار، سهامداران ترجيح دادند زمان عرضه به زمان 

مناسب تري منتقل شود.
مديرعامل پتروشيمي اروند با اشاره به اينکه در سال 99 و پس از 10 سال 
اين مجتمع توانسته با عدد دوميليون و 50 هزار تن به بالاترين رکورد توليد خود 
برسد، گفت: در 9 ماهه ابتدايي سال جاري توانستيم علي رغم همه مشکلات رکورد 

توليد را 6 درصد در مقايسه با مدت زمان مشابه سال گذشته افزايش دهيم.
وي ادامه داد: در نه ماهه ابتدايي سال جاري 130 ميليون دلار ارزآوري براي 

کشور داشته ايم که اين رقم 3 برابر ميزان مشابه سال گذشته است. همچنين 97 
درصد اين ارز را در سامانه نيما فروخته ايم.

صنايع  خوراک  تأمين  به  اروند  پتروشيمي  وظيفه  به  اشاره  با  زاده  نشان 
پايين دست و ديگر مجتمع ها گفت: 70 درصد محصولات اين مجتمع در داخل 
کشور عرضه مي شود و تنها 30 درصد از محصولات اعم از کاستيک و pvc را 

صادر مي کنيم.
اين مقام مسئول با اشاره به دو هزار نيروي مستقيم و دائمي که به صورت 
داشت:  اظهار  مي کنند،  فعاليت  شرکت  اين  در  پيمانکاري  و  مستقيم  قرارداد 
پتروشيمي پنجمين صنعت ازنظر اشتغال است به همين منظور براي اشتغال زايي 
بايد به صنايع پايين دست نگاه کنيم. اين نوع نگاه بود که ما را بر آن داشت تا با 
احداث کارخانه دوم پي وي سي در منطقه نقشي حتي کوچک در اشتغال زايي 
داشته باشيم.مديرعامل پتروشيمي اروند با اشاره به پايش آنلاين محيط زيست 
که به صورت دائم در اين شرکت انجام مي شود گفت: در حال حاضر هيچ گونه 
آلايندگي هوا نداريم و سازمان محيط زيست و محيط زيست منطقه ويژه هيچ گونه 

آلايندگي هوا از شرکت پتروشيمي اروند گزارش نداده اند.
وي در ادامه اظهار داشت: در دو سال اخير تجهيزات اين مجتمع به طور مرتب 
در حال سرويس است و در کنار توليد پايدار، عدم آلودگي محيط زيست مهم ترين 

دغدغه ما بوده و برنامه ريزي جهت رفع کليه آلايندگي ها در دست اقدام است.
همچنين در راستاي حفظ محيط زيست و کاهش پساب خروجي صيانت از 
آب پروژه اي در دست داريم که به ما کمک مي کند به عنوان يکي از پرمصرف ترين 

مجتمع هاي آب منطقه، 60 درصد ميزان مصرف آب را کاهش دهيم.

وزير نفت خبرداد:

کنسرسيومي 4 ميليارد دلاري براي حمايت از طرح هاي پتروپالايشي
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